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 Kultur- och tekniknämnden  

VA-Taxa 2025 

Förslag till beslut 

Kultur- och tekniknämnden föreslår kommunfullmäktige att öka VA-taxans brukningsavgifter (§§ 14, 
15) så att intäkter från abonnenter 2025 ökar med 7% jämfört med 2024. 

Kultur- och tekniknämnden föreslår kommunfullmäktige att anläggningsavgifter (§§ 5, 6, 9) höjs med 
4 %. 

Kultur- och tekniknämnden föreslår kommunfullmäktige att huvudmannen debiterar faktisk kostnad 
för material och åtgärder enligt VA-taxans §18 med en timavgift om 355 kr (ordinarie arbetstid). 

Kultur- och tekniknämnden föreslår kommunfullmäktige att avgift för mottagande av slam fastställs 
till 200 kr/m3. 

Ärendebeskrivning 

VA-taxan skall årligen fastställas av kommunfullmäktige utifrån förslag från Kultur- och 
tekniknämnden. Det totala avgiftsuttaget ska täcka samtliga kostnader som är nödvändiga för att ordna 
och driva VA-anläggningen. Med utgångspunkt i fonderat underskott från 2023, prognosticerat 
resultat 2024 (maj 2024), budgetplanering 2025 inklusive planerade investeringsnivåer beräknas 
behovet av intäktsökning till ca 2 800 tkr, motsvarande en intäktsökning om 7 %, för att ett resultat 
nära noll ska uppnås (fonden varken bygger under- eller överskott). 

Anläggningsavgiften (kostnad för nyanslutning) till va-anläggningen, har inte justerats sedan 
nuvarande taxemodell började tillämpas 2020. Anläggningsavgiften ska motsvara den genomsnittliga 
kostnaden för utbyggnad av VA till en fastighet i kommunen. Anläggningsavgifterna föreslås höjas 
med 4 %.  

Huvudmannen har enligt taxans §18 rätt att debitera fastighetsägaren om denne efterfrågar en åtgärd 
eller åtgärd krävs på grund av fastighetsägarens försumlighet. Utifrån rekommendation från Svenskt 
Vatten föreslås att nuvarande prislista för olika typer av åtgärder ersätts med att fastighetsägaren 
debiteras med faktisk kostnad för material och nedlagd arbetstid. Timavgift för nedlagd arbetstid 
föreslås fastställas till 355 kr.  

Ärendet 

VA-taxan skall årligen fastställas av kommunfullmäktige utifrån förslag från Kultur- och 
tekniknämnden. 

Det totala avgiftsuttaget ska täcka samtliga kostnader som är nödvändiga för att ordna och driva VA-
anläggningen. Askersunds kommuns va-taxa utgår från branchorganisationen Svenskt Vattens 
normalförslag till kommunal VA-taxa (P120) och tar hänsyn till lagstiftarens krav att fördelningen av 
avgiftsuttaget ska ske utifrån vad som är skäligt och rättvist. 

Det totala avgiftsuttaget får inte överstiga de kostnader som är nödvändiga för att ordna och driva VA-
anläggningen, med undantag för eventuellt behov av återställande av skuld eller kortsiktig fondering. 

Det finns inget juridiskt hinder mot att VA-verksamheten helt eller delvis finansieras med skattemedel, 
med föreslagen justering av taxenivå kan full avgiftsfinansiering uppnås.  
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Med utgångspunkt i fonderat underskott från 2023, prognosticerat resultat 2024 (maj), 
budgetplanering 2025 inklusive planerade investeringsnivåer beräknas behovet av intäktsökning till ca 
2800 tkr, motsvarande en taxeökning om 7 % för att ett resultat nära noll ska uppnås (fonden varken 
bygger under- eller överskott). 

Taxehöjning kommer att fördelas mellan olika avgiftsposter; grundavgift och förbrukningsavgift. Den 
procentuella avgiftshöjningen hos enskild abonnent kommer att variera beroende på vilka typer av 
tjänster som ingår i abonnemanget. 

Anläggningsavgiften (kostnad för nyanslutning) till va-anläggningen, har inte justerats sedan 
nuvarande taxemodell började tillämpas 2020. Anläggningsavgiften ska motsvara den genomsnittliga 
kostnaden för utbyggnad av VA till en fastighet i kommunen. Anläggningsavgifterna föreslås höjas 
med 4 % som är en realistisk anpassning till inflationstakt under perioden. Höjningen innebär att 
anläggningsavgiften för en villa på en normalstor tomt (typhus A) kommer att höjas från 196 tkr till 
204 tkr. Medelavgiften bland Sveriges kommuner 2024 var 186 tkr och varierade mellan 44 - 410 tkr. 

Huvudmannen har rätt enligt taxans §18 att debitera fastighetsägaren om denne efterfrågar en åtgärd 
eller åtgärd krävs på grund av fastighetsägarens försumlighet. Utifrån rekommendation från Svenskt 
Vatten föreslås att nuvarande prislista för olika typer av åtgärder ersätts med att fastighetsägaren 
debiteras med faktisk kostnad för material och nedlagd arbetstid. Timavgift för nedlagd arbetstid 
föreslås fastställas till 355 kr (ordinarie arbetstid). 

VA-huvudmannen är mottagningsanläggning för slam bland annat från enskilda avlopp via Sydnärkes 
kommunalförbund men även från privata avfallsaktörer. Den som lämnar slam debiteras en avgift för 
tjänsten och nuvarande avgift täcker inte kostnader för omhändertagande av slammet. Avgiften förslås 
fastställas till 200 kr/m3 mottaget slam.  

Beredning 

Ärendet har beretts av förvaltningschef Susanne Jarl, Markus Bailar och Tobias Söderholtz 
enhetschefer VA, samt förvaltningsekonom Karin Bengtsson 

 

Tekniska förvaltningen 

 

Susanne Jarl  

Förvaltningschef  

 

Bilagor 

- 

Beslutet skickas till 

Kommunfullmäktige 

Tekniska förvaltningen 

Ekonomikontoret 
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